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Til stede: 

Dekan Per Michael Johansen (Formand), Bo Nørregaard Jørgensen (Mærsk), Søren Lind Christiansen 

(Sekretariatschef), Sven G. Sommer (KBM), Ulrik Haaning Mikkelsen (studerende), Søren Elmer Kristensen 

(observatør), Sanne Lefevre (referent) 

 

Fraværende med afbud: 

Linh Cao Houng (ITI), Dorthe Anicka Wagenaar (Mærsk), Lone Borgersen (Mærsk), Peder Christensen (Mærsk), 

Morten Willatzen (MCI), Ciprian Cimpan (studerende), Rune Duban Grandal (studerende) 

 

 

Dagsorden: 

 

1. Velkommen 

 

2. Udviklingskontrakter for perioden 2012-2014. Vedhæftet bilag 1, Notat ”Udfordringer for de danske 

universiteter ved indgangen til 2012” 

 

3. Orientering fra dekanen 

  

a. Status på nybyggeri for TEK 

b. Prognose for udnyttelse af de fælles undervisningslokaler 2011-2015 på hele SDU  

c. Nyt fra vedtægtsudvalget 

 

4. Evt. 

 

 

 

 

 

Ad 1. Velkommen 

 

 

Ad 2. Udviklingskontrakter for perioden 2012-2014 
Dekanen gennemgik kort notatet om ”Udfordringer for de danske universiteter ved indgangen til 2012”, som 

omhandler udviklingskontrakter.  

 

Der skal indgås nye 3-årige udviklingskontrakter mellem universiteterne og videnskabsministeren for perioden 

2012-2014 som en følge af ændringerne til universitetsloven, som blev vedtaget af Folketinget den 19. maj 2011. I 

udviklingskontrakten opstilles en række pligtige mål (3-5 stk.) og selvvalgte mål (3-5 stk.), der søges nået inden 

kontraktperioden. 

 

Universitetets selvvalgte mål forventes, at afspejle universitetets egne strategiske prioriteringer og profilering, og 

formuleres af det enkelte universitet.  

 

Akademisk Råd diskuterede, hvilke mål TEK kunne fokusere på i resultatkontrakten.  
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Følgende emner blev gennemgået:  De studerende i centrum 

Internationalisering af forskning 

Forskningsniveau og synlighed 

Regionalisering 

Kommercialisering og iværksætter 

Formidling af viden 

Innovation 

Personalepolitik 

 

Akademisk Råd besluttede at forslå, at TEK fokuserer på emnerne; ”De studerende i centrum” og 

”Forskningsniveau og synlighed”.  

Emnet ” De studerende i centrum” blev fremhævet for at understøtte det allerede søsatte projekt på SDU, der sætter 

de studerende i centrum, og som støtter en af SDUs kerneydelser, uddannelse. 

Det andet emne ”Forskningsniveau og synlighed” skal understøtte forskningsopbygningen på TEK, og sætte fokus 

på SDUs anden kerneydelse, forskning. 

 

 

Ad 3. Orientering fra dekanen 

 

 

a. Status på nybyggeri for TEK 

Byggeprogrammet for TEKs nye bygning er færdiggjort, og næste skridt er igangsættelse af for- og 

hovedprojektet.  Licitationen starter formodentlig i foråret 2012, og bygningen forventes færdig i 

sommeren 2015.  

 

b. Prognose for udnyttelse af de fælles undervisningslokaler 2011-2015 på hele SDU 

Med flytningen af både TEK og SUND til Campusvej er der fokus på den fremtidige 

undervisningskapacitet, og behovet for undervisningslokaler vil blive afdækket i løbet af efteråret.  Der 

vil blive undersøgt, hvor mange bookede undervisningslokaler, der i realiteten bliver benyttet og om 

antallet af studerende i rummene passer med antallet angivet ved bookningen. 

 

c. Nyt fra vedtægtsudvalget 

Den nye universitetslov medfører, at der nu kan eksperimenteres med nye organisationsmodeller af 

universiteterne. Vedtægtsudvalget på SDU forventes dog, at fastholde den nuværende 

universitetsstruktur. Vedtægtsudvalget har desuden diskuteret hvordan der sikres medbestemmelse og 

medinddragelse af medarbejderne og studerende i væsentlige beslutninger. Ledelsesrepræsentanterne i 

udvalget, prorektor og dekan for TEK, har i den forbindelse forslået to nye fora; institutråd og 

fakultetsråd.  Den konkrete sammensætning af disse råd, udpegningen af medlemmer samt 

opgaveportfolio diskuteres pt. i udvalget. AR vil blive orienteret om fremdriften på næste møde.  

    

Ad 4. Evt. 

a.  Det blev vedtaget, at Akademisk Råds møder afholdes en fredag kl. 12.00-14.00 for at sikre deltagelse 

fra flere medlemmer. Der serveres en frokostbolle. 

 

b.    Tidshorisonten for TEKs interne procedure for VTU-bedømmelse af UVM-lektorer er meldt ud til 

institutlederne. Flere institutleder har meldt tilbage. Dekanen informerer om punktet på næste møde i 

Akademisk Råd. 

 

 

 

 

Næste møde: 9. december 2011 kl. 12.00 -14.00 i mødelokale 1 

 

 


